

Huaxia South Chinese School Weekly News

Dec. 01, 2016

华夏中文学校的同学们，老师们和家长们，你们好！

希望大家都刚刚度过了一个愉快的感恩节，本周正常上课，我们学校见！

首先要再次提醒大家注意安全，套用一句老话安全第一！大家驾车进出停车场一定要慢行，小心行人。同时请步行的家长管理好身边的小朋友，不得打打闹闹随意跑动。

下面是本周的一些新闻：

本周将有两位重量级的人物来到南部开讲座，和我们分享她们的经验和经历。

1. 一位是廖冰 (Bonnie Liao) 博士，父母子女教育俱乐部的总顾问。她充满激情地推广情商教育十余年，极具有号召影响力，从东海岸到西海岸，已在全国做过 100 多个与情商教育有关的演讲或研讨会。2007 年 5 月，创建非营利英华国际学校，全美最先融合中英双语的小学。

廖冰博士将主持情商教育讲座和讨论，情商教育有三个关键要素：建立良好的亲子关系，孩子的内驱力，接纳完整的孩子，不追求完美

讲座时间：1:40pm

教室：D110

廖冰博士的情商演讲，从根本上改变教育孩子的想法和方法，适合所有有孩子或准备有孩子的家长们来听。

2. 另外一位是 Dr. Sirena Hsieh (pronounced “shay”)。她毕业于普林斯顿大学和哈佛大学，目前是牙科整形医生。她同时是普林斯顿大学的校友面试官和哈佛大学的教授。Dr. Hsieh 目前任教于哈佛大学，作为临床教授和牙齿矫形住院医生讲师。Dr. Hsieh 目前在普林斯顿大学校友学校委员会担任录取面试官。她的座谈主题是：大学申请 - 如何为大学申请和面试做准备

目标听众：高中生和高中生家长们

讲座时间：1:45pm, 12/3/2016

教室：A102

Dr. Hsieh 的讲座对高中生和家长们实用性很强。欢迎大家转发，欢迎华夏南部的新老朋友们一起来听。

3. 在接下来的 2—3 周，我们的 TA - Andrew Han 和他的团队将会从低年级开始，进入教室，为班级拍录像和集体照，请大家告诉孩子，让孩子们展示出最好的自己。

4. 本周青少年 - Katherine Liu 和她的团队采访新老义工、老师、家长的活动继续进行，为配合校庆，我们广发英雄帖，邀请义工们和家庭们来接受采访。影像资料将在剪辑后，放在特制的 U 盘里，永久保存。更多细节或报名，请联系微信号: celestecrystal。时间 3:30—4:20, 教室 E108。

5. 对于集结成册的作品集，我们将增加写作作品。

学校的 20 周年校庆和春节庆祝将在 01/21/2017 日进行。为了迎接校庆，我们将进行学生**绘画和写作**作品收集，所有作品将由专业印刷厂成集出版。作为送给嘉宾（嘉宾包括但不限于市长、学监、学委高中校长等）的 20 周年礼物。所有参赛孩子可以得到一本免费绘画和写作作品集。细节如下：

参与人员：所有学校现有和以前学生、老师和义工。（请在作品反面标柱姓名、联系方式、现在年级或曾经参与中文学校的时间。）

题材：华夏南部 20 周年庆，中国新年，或是孩子们最满意的绘画作品

写作不限题材，要求双语写作

纸张：11*14 的绘画纸，绘画形式不限

方式：每人选取自己最满意的一张作品或作文

费用：每人\$15 刀，与作品一起提交

递交方式：请提交你作品的扫描电子版（为了方便成集出版），和作品实物，与\$15 支票给汪杰老师，汪杰老师邮箱：jiewang@optonline.net

时间：**截止日期 12/10/2016**

下面是学校 12 月的部分活动，同学和家长们可以开始准备了：

1. 一 二 三年级演讲朗诵比赛

为配合总校年度演讲比赛，我校将在 12/10/16 举办一年级、二年级、三年级年级内演讲比赛。总校的比赛规则还没发下，先把去年的各项要求给大家供参考。题目“所见所闻”，可以理解为“题目自选”。希望家长和老师鼓励孩子积极参加，利用这个机会锻炼孩子中文的表达能力及临场发挥能力。

比赛时间：12/10 第三节课。

比赛地点：由本年级老师通知。

主持：本年级老师，欢迎家长观看并协助评分。

各年级选出三名优胜者（只能选出三人）参加 1/7/17 总校演讲比赛。

2.四 - 九年级成语壁报比赛

时间: 12/17/16 第三节课

地点: 121 教室

规则: 以班级为小组, 班级多余四人的可分为两组。比赛现场给出四个成语故事, 并进行解释。各组学生根据自己的理解在 poster board (学校提供) 上画出故事情节, 现场完成。鼓励学生加上自己的想象创作。

此比赛旨在加强学生对中文及中国古代文化的理解, 而且是在说笑动中学中文, 并能展示孩子们天马行空的个性和绘画本领。希望家长和老师鼓励学生积极参加。

今年是学校成立的第 20 个年头, 学校将在 2017 年 1 月 21 日庆祝 20 周年生日和欢度春节。这里是关于庆祝活动一些特别安排。

1. 请同学们老师们赶快准备节目。各“大年级”准备的节目请与廖山漫教务长联系沟通。请将所有节目报给副校长 Connie Mo - connieh2020@yahoo.com。 **报名截止时间 12/10/2016.**

2. 兵马未动, 粮草先行。20 周年募款组已经成立。您可以到 PTA 桌处咨询。如果您是商家, 或知道商家, 想要广告和资助我们的活动。如果您是个人, 想为学校的活动添砖加瓦, 请联系王露生 [9736341543](tel:9736341543), 刘福军 [4125278420](tel:4125278420), 或发邮件到 donation@hxsouth.org. 非常感谢您的支持和帮助。

南部中文学校的家庭们, 感谢你们的参与和支持。祝大家周末好!

王剑卫

华夏南部中文学校副校长

2016 年 12 月 1 日

Hello Huaxia Students, teachers, and Parents,

It is holiday season again. I hope everyone just had a happy Thanksgiving break. This week the Chinese school is on! It's always nice to see you at school.

First of all, once again to remind everyone to pay attention to our safety. We must drive in and out of the parking lot slowly, watch out for pedestrians. At the same time, I urge our parents to walk with your children and refrain them from running around to avoid any accident in the parking lot.

Here's this week's news:

This week we are honored to invite two important speakers to share their experience and expertise in our school.

1. The first speaker is Dr. Bonnie Liao, general counsel of the Parents and Children Education Club. She has passionately promoted EQ education for more than ten years. She has done more than 100 EQ Parenting Seminars across the country from the east coast to the west coast. May 2007, she founded non-profit YingHua International School, the first non-profit private school on the East Coast to offer Chinese-English immersion programs within the curricular framework of International Baccalaureate.

Dr. Liao Bing will host EQ lectures and discussions EQ education from three key perspectives: Relationship, Motivation, and Imperfection

Lecture time: 1: 40pm

Classroom: D110

Dr. Liao's EQ Seminar fundamentally change in the transitional idea of teaching children.

2. The another speaker is Dr. Sirena Hsieh (pronounced "shay"). She graduated from Princeton University and Harvard University and is currently a dentist plastic surgeon. Dr. Hsieh is currently faculty at Harvard, where she serves as both clinical professor and lecturer to the orthodontic residents in training. Dr. Hsieh currently serves on the Princeton University alumni schools committee and as an admissions interviewer.

Her topic of discussion is: University applications - how to prepare for university applications and interviews

Target audience: high school students and high school students and parents

Lecture time: 1: 45pm, 12/3/2016

Classroom: A102

3. Starting from this week and lower grade classroom, our TA — Andrew Han and his team will take videos and pictures for our students and teachers. Please let your kids be prepared with their wonderful smile. :)

4. Our TA - Katherine Liu and her team will interview the volunteers, teachers and families this week on Room E108 @3:30-4:20. Your interview will be part of our memorable video, and downloaded to a special USB drive for the 20th anniversary celebration! For more details or registration, please contact Katherine Liu cliu12@gmail.com。 WeChat: celestecrystal。 Please see attachment.

5. We'll add students essay to our Drawing & Painting collection.

Huaxia South Chinese School 20th anniversary and Chinese New Year celebration will be hold on 01/21/2017. We will have student essay, Drawing & Painting collection. All

the participate will receive a free professional Album including your painting or essay. The Album will be a gift for our VIPs (VIPs including, but not limit to Mayor, Superintendents, High school principals, and so on).

Eligibility: Any individuals who is or used to be part of our school (student, volunteers, teachers). Please write name and contact info, grade, the year in Huaxia South on the back of your drawing or painting.

Essay: Bilingual essay for any topic

Drawing or Painting: Any theme related to Huaxia South 20th anniversary, Chinese New Year, or your best art work on a 11*14 paper.

Entry Requirements: Every individual can pick 1 of their essay, best drawing or painting

Fees: \$15 per individual, submit with your drawing or painting

How to Enter: Please send one PDF file of your drawing or painting (you can scan @Staples, for the purpose to prepare the Album), and submit your drawing or painting with \$15 check to Teacher Wang Jie. Her contact is jjewang@optonline.net

Deadline: 12/10/2016

Here's some activities will be run on December:

1. The Chinese Speech & recitation tournament will be held on 01/07/2017 at our school. But our own pre-tournament will be held on 12/10/2016. Everyone from the first grade to the third grade is welcome. Please tell your teacher you want to go! There will be three winners from each grade. And they will represent our school to go to the HQ tournament.
2. Chinese Idioms Drawing Contest
Date: 12/17/16 The Third period
Rule: Each class work as a team. If there are more than 4 students from the same class, they'll be divided into 2 teams. Teacher will introduce and explain 4 Chinese idioms. Each team will draw on the poster board (provided by school) according to the idiom they choose.

Hua Xia South Chinese School 20th anniversary and New Year celebration will be hold on 01/21/2017. Here are special news about the big event.

1. Please prepare your show program. For Chinese classes program, please talk with our Vice Dean - Anne Liao for details. Please report your potential programs to our VP - Mrs. Connie
Mo: connieh2020@yahoo.com. **Deadline: 12/10/2017**

2. Please see attachment for fundraising details. If you own a business or know business who wants to sponsor our celebration; or you feel like to help

our school by yourself. Please contact Lusheng Wang or Frank Liu,
or donation@hxsouth.org. Thanks for your help and support!

It's our pleasure to have you as a part of our school! Have a wonderful weekend!

With Warm Regards,

Jianwei Wang

HX South Chinese School Vice Principal

12/01/2016